
Protokół Nr IV/2010
z IV Sesji Rady Gminy Dygowo

odbytej dnia 14 stycznia 2011 roku

Otwarcie obrad IV Sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 1500 dokonał Przewodniczący 
Rady Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Skarbnik, 
Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów.

 
Na 15-tu radnych na Sesji obecnych było 15-tu radnych i 16-tu zaproszonych gości

            (listy obecności stanowią załącznik do protokołu).

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję.      
Wójt zaproponował aby dodatkowo wprowadzić pod obrady projekt uchwały „w sprawie 
zmiany uchwały Nr III/14/06 Rady Gminy Dygowo z dnia 21 grudnia 2006 roku w sprawie 
ustalenia wzorów formularzy podatkowych”.

 
Poszerzony o propozycję Wójta porządek obrad Rada przyjęła – jednogłośnie, który 
przedstawia się następująco:

Porządek Obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Zgłaszanie interpelacji.
3. Informacje z działalności Wójta.
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

  1)  zmiany w budżecie gminy na 2011 rok,
2)  zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Dygowo na lata 2011 – 2021,
3)  zmiany uchwały Nr III/14/06 Rady Gminy Dygowo z dnia 21 grudnia 2006 roku 
     w sprawie ustalenia wzorów formularzy podatkowych.

5.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
6.  Wolne wnioski.
7.  Zakończenie obrad.

                                        
Protokół z ostatniej sesji Rady Gminy Dygowo był wyłożony w biurze Rady Gminy i jest do 
wglądu na dzisiejszej sesji.

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie.

Ad. 2.  Zgłaszanie interpelacji.

Radny M. Szkudlarek – droga w Skoczewie jest w złym stanie technicznym, zapada się i 
dochodzi do uszkodzeń samochodów,
- przystanek autobusowy w Skoczewie, jest usytuowany nie trafnie, obok stoi transformator, 
nawet autobusy tam nie zajeżdżają, ponieważ zabierają mieszkańców z nowo wybudowanej 
drogi, może przenieść ten przystanek, bo tam on nikomu nie służy.

Radna H. Rudzis-Gruchała – pojemniki do segregowania śmieci, nie są na bieżąco 
opróżniane, a także w niektórych miejscowościach jest ich za mało.



Radny A. Supko – droga przez Stojkowo po zimie wygląda źle, jest tam lód który trzeba 
byłoby usunąć ponieważ bardzo utrudnia poruszanie się samochodów,
- studzienki kanalizacyjne i chodniki w miejscowości Stojkowo się zapadają, 
- brak przystanków przy wjeździe na kolonię Stojkowa, oraz brak pętli dla autobusów na 
końcu miejscowości zawsze tam autobus nawracał który przyjeżdżał po dzieci, czy można 
obniżyć krawężniki aby to ułatwić?
- montaż lustra na zakręcie w Stojkowie w celu poprawy widoczności i bezpieczeństwa.

Radna E. Madej – wymiana pojemnika na szkło w Dębogardzie w starym odpadło dno.

Radna J. Pankiewicz – tablica informacyjna we Wrzosowie na wysokości bloków dla 
mieszkańców osiedla,

Radny R. Jaruzel – przepust przy wjeździe do miejscowości Jazy jest zapchany i wkrótce 
woda będzie zalewać wjazd i wyjazd z miejscowości. 

Radny P. Krysztofiak – po ostatnich wichurach została uszkodzona latarnia przy bloku nr 
53, można ją naprawić i przenieść bliżej wjazdu tak aby oświetlała wjazd na bloki i 
przystanek.

Ad. 3  Informacja z działalności Wójta
(stanowi załącznik do protokołu)

P. Przewodniczący – odbyły się wybory na sołtysa w Stojkowie, został wybrany nowy 
stary sołtys Pan Gasiński, kolejne wybory sołtysów są w trakcie.

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawach:

1) zmiany w budżecie gminy na 2011 rok

Wójt – zmiany dotyczą wprowadzonych inwestycji tj. Przebudowa drogi w Stramniczce, 
oraz inwestycji przeniesionych na ten rok z roku ubiegłego min. przebudowa drogi w 
Pustarach. Pani Skarbnik na komisjach szczegółowo omówiła wszystkie zmiany. To co nie 
udało nam się zrealizować w 2010 roku będziemy realizować w roku 2011. Zaczynają się 
pierwsze cięcia budżetowe we wszystkich dziedzinach, ale są to niewielkie cięcia.

Opinia komisji finansów - pozytywna

Radna J. Pankiewicz – czego dokładnie dotyczy kwota 75 tyś zł. mamy tu zapis że jest to 
kwota przeznaczona na dokończenie inwestycji w szkole we Wrzosowie.

Wójt – dotyczy to zestawu prac, robót które ruszą jak tylko pozwoli na to pogoda.

Głosowanie:

za – 15
przeciw – 0
wstrz. - 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie.



2)  zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Dygowo na lata 2011 – 2021

P. Skarbnik – uchwała ta będzie zawsze podejmowana przy zmianach w budżecie gminy, 
ponieważ dotyczy tych samych inwestycji, które były omawiane przy zmianach w budżecie, 
czyli głównie Stramniczka i Pustary.

Opinia komisji finansów – pozytywna

Głosowanie:

za – 15
przeciw – 0
wstrz. - 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

3)  zmiany uchwały Nr III/14/06 Rady Gminy Dygowo z dnia 21 grudnia 2006 roku     
 w sprawie ustalenia wzorów formularzy podatkowych

P. Skarbnik – zmiana ta dotyczy wzorów deklaracji na podatek od nieruchomości w 
związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych i definicji dotyczącej zajętych 
powierzchni na prowadzenie działalności gospodarczej świadczeń zdrowotnych. 
Zmiana ta musi być wprowadzona.

Opinia komisji finansów – pozytywna

Radna H. Rudzis-Gruchała – czy zmiana ta dotyczy tylko lekarzy, tylko tej wąskiej grupy 
podatników?Czy zostaną o tym poinformowani?

P. Skarbnik – tak dotyczy tylko lekarzy, którzy o tym zostaną poinformowani.

Głosowanie:

za – 15
przeciw – 0
wstrz. - 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Wójt – wszystkie te Państwa uwagi potrzebują ich ujęcia w budżecie gminy,
- droga w Skoczewie jest drogą powiatową, będę zgłaszał tę sprawę w Zarządzie Dróg 
Powiatowych, na wiosnę możemy zrobić raport ze zdjęciami dróg powiatowych,
- przystanek w Skoczewie zawsze był w tym miejscu i funkcjonował tam do czasu 
wybudowania nowej drogi gminnej, teraz należy się zastanowić nad postawieniem 
kolejnego przystanku ale z tym może być problem ponieważ gminna nie posiada żadnej 
działki w centrum Skoczewa. Napiszemy pismo do energetyki w sprawie tego 
transformatora, 
- pojemniki kupujemy i sukcesywnie wymieniamy w miarę naszych możliwości,
- opróżnianie pojemników wynika z umowy odbywało się systematycznie, problem jest też 
taki że mieszkańcy sami robią bałagan przy tych pojemnikach,



- drogi powiatowe – Starosta ostatnio powiedział nam tak że albo zdecydujemy że pieniądze 
będziemy wydawali na dodatkowe odśnieżanie, albo na remonty dróg, pieniądze w 
zarządzie są ograniczone,
- tablica informacyjna we Wrzosowie – musimy ją zamówić, ale to też zależy od naszych 
funduszy,
- przepust na drodze dojazdowej do miejscowości Jazy zgłosimy w poniedziałek, 
- sprawa latarni we Wrzosowie zobaczymy co da się z tym zrobić,
- na osiedlach we Wrzosowie wyodrębnimy drogi i będziemy je powoli porządkować.

Ad. 6 Wolne wnioski.

P. Przewodniczący – poinformował że wszyscy Radni złożyli w terminie oświadczenia 
majątkowe,
- w każdy czwartek w godzinach 14-15 będą pełnione dyżury Przewodniczącego Rady, oraz 
Wiceprzewodniczących,
- zapoznał wszystkich z pismem mieszkańców ul. Barcińskiej skierowanym do Urzędu 
Marszałkowskiego – stanowi załącznik do protokołu,
- poinformował że wpłynęła do Rady skarga na Panią Dyrektor S. P. w Czerninie             
(stanowi załącznik do protokołu), sprawa została przekazana Komisji Społecznej do 
rozpatrzenia.

Radna H. Rudzis-Gruchała – co do braku środków, to powinny się znaleźć w budżecie na 
te drobne przedsięwzięcia, tym bardziej że na funduszu wynagrodzeń Rada pewne środki 
zaoszczędziła,
- niepełny statut, nie wszystkie miejscowości posiadają statut?

Wójt – sprawę statutu sprawdzimy bo powinny mieć go wszystkie miejscowości,
- oszczędności nie było na funduszu wynagrodzeń, były zwiększenia, a sprawy wiat 
przystankowych, pojemników na śmieci to nie są takie małe kwoty, trzeba najpierw to 
znaleźć w budżecie.

P. Przewodniczący – przy uchwalaniu budżetu dyskutowaliśmy o tym, wskazujemy pewne 
braki ale musimy mieć świadomość, że to Wójtowi przysługuje możliwość zmian, my 
możemy się z nimi zgodzić lub nie.

Radna H. Rudzis-Gruchała – miałam na myśli to że oszczędności wynikać mogą z niższej 
podwyżki dla Wójta niż ta która była wcześniej brana pod uwagę, można powiedzieć że 
jakieś oszczędności w związku z tym są.

Wójt – mnie w drugiej części ostatniej sesji nie było ponieważ wspólnie z Panią Skarbnik 
musieliśmy wyjechać, Pani o ile się nie mylę również nie było ale może to i lepiej 
ponieważ doszło do różnych „szopek”, natomiast jeśli chodzi o oszczędności to wygląda to 
tak: wynagrodzenie Wójta, Radnych i Sołtysów było prognozowane po stawkach które 
obowiązywały w 2010 roku jeszcze starych, więc te wszystkie zmiany będą wprowadzone w 
późniejszym okresie, ale to wszystko jest zwyżką a nie oszczędnościami.

P. Przewodniczący – propozycja wynagrodzenia Wójta była dyskutowana na posiedzeniu 
komisji wspólnych, ustalenie wynagrodzenia zostało ustalone po długiej dyskusji nie należy 
szukać w tym temacie żadnych błędów, oszczędności czy nadmiernych wydatków, które 
mogłyby powstać w budżecie.



Radny A. Wasiewski – czuję się w pewnym sensie urażony nie było żadnych „szopek” 
tylko rzetelna debata.

Wójt – w aspekcie trochę jeszcze świątecznym użyłem tego niefortunnego sformułowania 
„szopek” za co przepraszam, nie miałem zamiaru nikogo obrażać, nie wnioskowałem o te 
kwoty, po ostatniej sesji to ja mogę się czuć niezręcznie, ponieważ nic nie ustalałem nie 
brałem udziału w Państwa ustaleniach a potem robi się ze mnie Wójta który chce zarabiać 
więcej od Prezydenta Gorzowa. Można było to wszystko na spokojnie ustalić na komisjach, 
lub zwołać dodatkowe posiedzenie komisji.

Radny R. Jaruzel – poinformował, że będzie pełnił dyżur we Wrzosowie jako 
wiceprzewodniczący w każdy ostatni czwartek miesiąca w godzinach 18-19.

Kierownik GOPS – poprosiła o pomoc w przekazaniu mieszkańcom informacji o 
dożywianiu dzieci w szkole.

Radna E. Madej – jaki jest koszt takiego obiadu?

Kierownik GOPS – koszt to ok. 7 zł.

Radna J. Pankiewicz – możemy się już przymierzać do sesji objazdowej po drogach 
gminnych.

Wójt – ja jestem do Państwa dyspozycji. 

Na tym porządek obrad IV Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1635 zamknął jej obrady.

Protokołował:


